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Počet žáků: 

Kontext

Lesopark Městská hora v Berouně patří k nejvíce navštěvovaným místům ve městě. Historicky významná lokalita procházela v 
průběhu let řadou proměn a úprav, až se její stav dostal do současné podoby. Ta však nyní přestává vyhovovat nejen kvalitou 
infrastruktury a zeleně, ale i kapacitou. Vedení města Beroun tak vyjádřilo zájem území revitalizovat, a jelikož se jedná o veřejný 
park, rozhodlo se do procesu participativně zapojit také veřejnost.

Participace dává možnost uživatelům Městské hory vyjádřit svůj názor na současný stav lokality a sdílet podněty k její budoucí 
podobě. Nashromážděná data poslouží jako základní východisko pro tvorbu zadávacích podmínek pro architektonickou soutěž, o 
jejímž vítězi následně rozhodne odborná porota dle pravidel komory architektů. 

Vzhledem k  významnosti lokality pro město Beroun jsou do procesu přizváni také relevantní klíčoví aktéři města - místní spolky, 
neziskové organizace, zástupci místních škol a orgány veřejné správy včetně samotného městského úřadu. Tyto subjekty zajistí 
odborný vhled do problematiky revitalizace Městské hory a poskytnou kvalitní podněty pro tvorbu zadání soutěže.

Konkrétní náplní participativního procesu byla osobní a online setkání, sběr podnětů v participačním kontejneru, online dotazníkové
šetření, komentovaná vycházka a interaktivní program pro děti ZŠ Jungmannova.



Informace o online setkání

Počet účastníků: 1

Facilitátor: Renáta Balogh
Zapisovatel: Lenka Šebková

Orientační scénář:
18:00 - 18:10 Přivítání, úvod, cíle
18:10 - 18:20 Představení procesu architektonické soutěže a jejích cílů
18:20 - 18:55 Diskuse s účastníkem
18:55 - 19:00 Shrnutí, rozloučení



Hlavní zjištění

Následující stránky shrnují odpovědi, podněty a názory 
přítomných účastníků. Odpovědi jsou uvedeny anonymně. 

Případné citace nejsou záměrně editované.



Jak nyní Městskou horu využíváte? Co by se mohlo zlepšit, aby vám mohla sloužit lépe?

Odpověď

● „My tam máme tréninky a máme tam běh přes Městskou horu. Souhlasím, že je tam potřeba udělat nějaké 

změny, že by tam mělo být i nějaké dětské hřiště, ale večer s tím, kdo se tam shromažďuje je to docela 

nebezpečné….My tam chodíme na tréninky vybíhat kopce, takže pro nás to, jak to je, nám vyhovuje.”

Na setkáních padaly návrhy, že tam lidem chybí navigace, například značení kilometrů nebo nějaká orientace. Také to 
vnímáte jako problematické?

Odpověď

● „Tak to určitě, protože třeba značky jsme měli na stromech vyznačené při těch běhech, co pořádáme. Od roku 

2001 jsme je tam namalovali, ale od té doby s tím nikdo nic nedělal, tak kdyby to někdo udělal, budeme rádi.”



Vyhovují vám cesty - materiál, povrch? 

Odpověď

● „Takhle jak to je, to je pro nás nejoptimálnější, ten zpevněný přírodní materiál a kamínky. Ale bylo by fajn na 

západní straně vyřešit křoviny.”

Myslíte si, že na Městskou horu vede dostatek přístupových cest?

Odpověď

● „To si myslím, že je jich docela dost, s tím tam za nás problém není. Jen v době závodů je trochu problém to 

parkování.”



Napadají vás další prvky, které byste tam uvítal?

Odpověď

● „Například značení pro turisty nebo naučná stezka pro děti, aby se jen neklouzaly.”

Jak se stavíte k medvědům a medvědáriu?

Odpověď

● „Byl bych spíš pro to, je tam nechat. Až umře poslední, pokusit se sehnat nějaké nové mladé. Je to atrakce pro 

děti, chodí tam rády, patří to k městu. Lidi si na to zvykli, byla by to škoda to zrušit.”



Z podnětů vyšlo najevo, že velké téma jsou schody ke skluzavce. Jak se vy stavíte ke skluzavce?

Odpověď

● „Řešíme to hodně, já i lidi z mého okolí jsme proti skluzavce. Klidně bych to odstranil, děti jsou možná nadšené, 

ale rodiče tolik ne. Nahoře pustíte dítě a dole ho nemá kdo chytat. Schází se u toho ty skupiny a je to 

nebezpečné, nikdy nevíte kdo vám tam co hodí.”

Napadá vás ještě něco problematického? 

Odpověď

● Chce to lepší osvětlení kolem toho dětského hřiště a kolem medvědária je osvětlení málo. My tam chodíme na 

jaře od března od pěti hodin a to už tam máte šero, takže to osvětlení není optimální a řešil bych to 

komplexně…Nemusí se tam svítit celou noc, ale mohlo by to být třeba do deseti večer osvětlené. I když si tam 

půjdou dorostenci nebo muži večer zaběhat, tak je dobré, aby tam bylo aspoň trochu vidět.”



Chcete dodat ještě nějaký podnět?

Odpověď

● „Parkování by se mělo řešit. Ten městský běh je srdcovka, je to na hoře jediná velká akce, jedeme rok co rok.”



Poděkování

Děkujeme Vám za účast v celém participativním procesu. Získali jsme od Vás hodnotná data, která poslouží 
jako podklad pro tvorbu zadání architektonické soutěže na revitalizaci Městské hory.

Další informace a výstupy najdete na www.mestskahoraberoun.cityupgrade.cz 

Děkujeme Vám kladnou odezvu a budeme se snažit dále naplňovat Vaše očekávání.

http://www.mestskahoraberoun.cityupgrade.cz


info@participationfactory.com
Participation Factory, s.r.o.
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